
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 453 (Alm. del), som Folketingets 

Retsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 23. januar 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Mercado (KF). 

 

Spørgsmål nr. 453:  

”Vil ministeren oplyse, om det er lovligt at åbne en klub for personer, som har fået 

lægeordineret medicinsk cannabis? Vil det i bekræftende fald påkræve en 

godkendelse fra sundhedsmyndighederne?” 

 

Svar: 

Det er ikke ulovligt for patienter at mødes og udveksle erfaringer om medicinsk 

cannabis, som er udskrevet lovligt af en læge, så længe hver patient indtager den 

medicinske cannabis, der er ordineret til dem selv.  

 

Ordningen med receptordineret medicinsk cannabis er målrettet patienter med 

multipel sklerose, rygmarvsskader, kræft og kroniske smerter. Dog vil det altid være 

den ordinerende læge, der med inddragelse af patienten beslutter, hvornår 

medicinsk cannabis skal anvendes i behandlingen. 
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